

## بنك الدوحة يعلن عن نتائجه المالية للربع الثالث من عام ٢٠٢٤ بتحقيق أرباح قدرها ٢٩٠ مليون ريال قطري

أعلن بنك الدوحة عن نتائجه المالية للفترة المنتهية في ٣٠ سبتمبر ٢٠٢٤ حيث صرح سعادة الشيخ فهد بن محمد بن جبر آل ثاني، رئيس مجلس إدارة بنك الدوحة، أن البيانات المالية المرحلية الموحدة المختصرة للبنك لفترة التسعة أشهر المنتهية في ٣٠ سبتمبر ٢٠٢٤ أظهرت تحقيق صافي أرباح بقيمة ٦٩٠ مليون ريال قطري، مما يمثل زيادة بنسبة ٢٠١١ مقارنة بالفترة ذاتها من العام السابق ٢٠٢٣.

وأضاف سعادته أن إجمالي الموجودات حتى ٣٠ سبتمبر ٢٠٢٤ بلغ ١٠٩،٩ مليار ريال قطري، محققاً نمواً قدره ١٣٦٦ مليار ريال قطري في نفس الفترة من العام الماضي. كما بلغ صافي القروض والسلف ١٠١٦ مليار ريال قطري، محققاً نمواً بنسبة ٧,٩٪ مقارنة بالفترة نفسها من العام الماضي. وارتفعت ودائع العملاء بمقدار ٢٠٦ مليار ريال قطري، أي بنسبة ١٤٥٪ لتصل إلى ١١٩٥ مليار ريال قطري حتى وسبتمبر ٢٠٢٤ مقارنة بـ ٢٥,٣ مليار ريال قطري في العام الماضي.

من جانبه، قال سعادة الشيخ عبد الرحمن بن محمد بن جبر آل ثاني، العضو المنتدب لبنك الدوحة إن البنك يواصل الحفاظ على متانة رأسماله ومراكز السيولة لديه، حيث بلغت نسبة الأسهم العادية من المستوى الأول ١٣,٥٢٪، وبلغت نسبة كفاية رأس المال ١٩,٧٤٪. وأضاف سعادته بأن نسبة القروض إلى الودائع قد شهدت تحسنًا ملموساً، إذ وصلت إلى ١٩,٣٤٪، ما يعد مستوى جيد جدًا ضمن إطار السقوف الرقابية المحددة. كما تمكن البنك من تعزيز قاعدته التمويلية بشكل ملحوظ على مدار الأشهر التسعة الماضية، وهو ما سيتيح للبنك تحقيق المستهدفات المنشودة لهذا العام في مجال نمو القروض. كما واصل البنك تحقيق معدلات مرتفعة لتغطية السيولة لتصل إلى مستوى 18/ مقارنة بالعام الماضي. وقد وصل إجمالي حقوق المساهمين إلى ١٤/٩ مليار ريال قطري، مسجلاً زيادة بنسبة ٢,٤١٪ مقارنة بالعام الماضي.

بدوره، أكد الشيخ عبد الرحمن بن فهد بن فيصل آل ثاني، الرئيس التنفيذي للمجموعة، أن البنك مستمر في المضي قدماً نحو تحقيق أهداف برنامج التحول الاستراتيجي "هِمة". وأوضح أن الأداء المالي المحسن للبنك يعكس الجهود المتواصلة لتنفيذ الأهداف الاستراتيجية، مع تركيز مستمر على نمو الأصول المربحة، ومصادر التمويل منخفضة التكلفة، وتعزيز القدرات الرقمية، وترشيد التكاليف، بالإضافة إلى دعم استقرار البنك واستدامته، مشددًا على أن البنك يهدف إلى تحقيق نمو مستدام وتقديم قيمة طويلة الأجل لمستثمريه.

وفي الربع الثالث، وضمن إطار خارطة طريق التحول، عزز بنك الدوحة جهوده في مجال الاستدامة بالشراكة مع ماستركارد؛ حيث سيقوم البنك باعتماد "حاسبة الكربون" من ماستركارد والانضمام إلى مبادرة "التحالف من أجل كوكبنا الثمين"، إلى جانب توقيع "تعهد البطاقات المستدامة في قطر". ويهدف هذا التعهد إلى استبدال البطاقات المصرفية المصنوعة من البلاستيك ببدائل مستدامة بحلول عام ٢٠٢٦، أي قبل عامين من الالتزام العالمي لماستركارد في ٢٠٢٨. ومن المقرر أن يبدأ بنك الدوحة بإصدار بطاقات مستدامة معتمدة في عام ٢٠٢٠. كما كان البنك راعياً للمؤتمر المصرفي العربي لعام ٢٠٢٤، الذي عقد تحت شعار "متطلبات التنمية المستدامة ودور المصارف"، حيث جمعت جلساته كبار المسؤولين الماليين والمصرفيين العرب، وتمت مناقشة الفجوة التمويلية الواجب معالجتها لتحقيق أهداف التنمية المستدامة في المنطقة.

وتماشياً مع رؤية دولة قطر لتعزيز المدفوعات الإلكترونية ووفقاً للمعابير التي وضعها مصرف قطر المركزي، أطلق بنك الدوحة خدمة "فوراً للشركات"، والتي توفر حلول دفع فورية للشركات. وبذلك يكون البنك من أوائل المؤسسات التي تقدم هذه الخدمة لعملائه من الشركات، مؤكداً التزامه بالابتكار في الخدمات المصرفية الرقمية المؤسسات التي تقدم هذه الغطري. إضافة إلى ذلك، وقع بنك الدوحة مذكرة تفاهم لتقديم امتيازات حصرية لحاملي



بطاقات "هميان"، بما في ذلك خصومات على المرافق الترفيهية والمطاعم الفاخرة، مثل فنادق ومنتجعات "كتارا هيلز IXR" و"ميسيان الدوحة LXR"، بالإضافة إلى مطاعم مختارة في مواقع مثل جزيرة اللؤلؤة، ودرب لوسيل بوليفارد، ومول قطر، وسوق واقف. وتشمل الامتيازات أيضاً خصومات على باقات "لوسيل وينتر وندر لاند" في جزيرة المها. ويتم إصدار بطاقة الخصم "هميان" بإشراف مصرف قطر المركزي، وهي متاحة لجميع عملاء بنك الدوحة لإجراء المعاملات المحلية. علاوة على ذلك، قام البنك بإطلاق ميزات محسنة لتطبيق الجوال المصرفي بهدف تعزيز تجربة العملاء بشكل غير مسبوق.

وفي إطار دعمه لرؤية قطر الوطنية لإعداد الشباب للمستقبل، قام بنك الدوحة برعاية النسخة الأولى من "جائزة الباحث المالي"، بالتعاون مع أكاديمية قطر للمال والأعمال وجامعة نور ثمبريا. وتهدف الجائزة إلى تشجيع البحث العلمي بين طلاب البكالوريوس والماجستير في مجالات المال والمصارف، حيث ستقوم الجامعات بترشيح الطلاب للمشاركة في المسابقة، وسيتم تقديم جوائز مالية وشهادات تكريمية، بما في ذلك جائزة الأفضل مشروع بحثي مقدم من طالب قطري.

كما حصل بنك الدوحة على عدة جوائز مرموقة خلال هذه الفترة، منها:

- ✓ جائزة "أفضل بنك في مجال التحول في قطر" وجائزة "أفضل خدمة لعرض ودفع الفواتير في قطر" من مجلة "جلوبال فاينانس"
  - ✓ جائزة "التميز في الخدمات المصرفية الرقمية" من مؤسسة "فينوفيكس".

## التوقعات المستقبلية:

مع مواصلة بنك الدوحة مسيرته التحولية ضمن برنامج "هِمة"، يظل التركيز راسخاً على تحقيق النمو المستدام وتقديم قيمة طويلة الأجل لمستثمرينا. وتعكس الإنجازات الأخيرة في مجال تعزيز القدرات الرقمية، وترشيد التكاليف، والجهود المبذولة في مجال الاستدامة التزامنا الثابت بالتميز، والابتكار، والمسؤولية البيئية. هذا وتجسد مبادراتنا، مثل إطلاق خدمة "فوراً للشركات" وامتيازات بطاقة "هميان"، التزامنا بتحسين تجربة العملاء ودعم نمو الاقتصاد القطري. وبالنظر إلى المستقبل، سنواصل مبادرتنا في تعزيز التنمية المستدامة، وزيادة الربحية، ودعم الاستدامة والاستقرار، مع الاستفادة من تحولنا الرقمي للحفاظ على ريادتنا في القطاع المصرفي. وبفضل هذه الأولويات الاستراتيجية، يتمتع بنك الدوحة بمركز قوي يمكنه من مواجهة التحديات المستقبلية واستغلال الفرص الاستثمارية الواعدة، مما يضمن استمرار التميز وتعزيز مكانته في القطاع.

فهد بن محمد بن جبر آل ثاثي رئيس مجلس الإدارة



## Doha Bank Announces Q3 2024 Financial Results with a profit of QAR 690 million

Doha Bank announced its financial results for the period ended 30 September 2024. His Excellency Sheikh Fahad Bin Mohammad Bin Jabor Al Thani, Chairman of the Board of Directors of Doha Bank, announced the bank's Interim Condensed Consolidated Financial Statement for the nine-month period ended 30 September 2024. His Excellency added that the net profit of the Bank for the nine-month period of 2024 amounted to QAR 690 million, representing an increase of 10.1% as compared to the same period in 2023, the previous year.

H.E. Sheikh Fahad said that total assets as at September 30, 2024 reached QAR 109.9 billion to grow by QAR 13.6 billion representing 14.1% as compared to QAR 96.3 billion same period last year, while net loans and advances reached to QR 61.1 billion with a growth of 7.9% as compared to the same period last year. Customer deposits grew by QAR 6.6 billion or 14.5% to reach QAR 51.9 billion as at 30 September 2024 as compared to QAR 45.3 billion last year.

H.E. Sheikh Abdul Rahman Bin Mohammad Bin Jabor Al-Thani, Managing Director of Doha Bank said, "The bank continues to maintain stable capital and liquidity positions. The Common Equity Tier 1 (CET1) ratio reached 13.52% and the Total Capital Adequacy Ratio is strong at 19.74%". H.E. Sheikh Abdul Rahman, further added, "the loan to deposit ratio continues to be within regulatory limits, reaching 98.34%. The bank has significantly improved its funding profile over the last 9 months, and this will allow the bank to fund future lending growth, which we are anticipating for this year." Liquidity coverage ratio continues to be high at 149% up from year-end 142%. The total shareholder's equity reached QAR 14.9 billion, showing an increase of 3.9% as compared to last year.

Group Chief Executive Officer, Sheikh Abdulrahman Bin Fahad Bin Faisal Al Thani shared, "that the Bank remains on course with the Himma Transformation. The improved financial performance reflects Doha Bank's Himma transformation journey, which involves putting its strategic goals into action. Increasing the growth of profitable assets and low-cost liabilities, improving our digital capabilities, increasing cost efficiencies, and bolstering the bank's stability and sustainability will remain our top priority. Our goal as a bank is to provide our investors with sustainable growth and long-term value".

During the third quarter, and in line with its transformation roadmap, *Doha Bank Advances Sustainability Efforts with Mastercard Solutions*. The bank will implement Mastercard's Carbon Calculator, join the Priceless Planet Coalition, and sign the Qatar Sustainable Cards Pledge. The Pledge aims to transition first-use plastics from physical payments cards by 2026, two years ahead of Mastercard's global commitment of 2028. Doha Bank will issue certified sustainable cards in 2025. Doha Bank sponsored the Arab Banking Conference 2024 "*Championing Sustainable Development in the Arab Region*". The conference brought together top economic and financial leaders from the Arab world, along with representatives from Arab banks and financial institutions. The conference addressed the financing gap required to achieve the Sustainable Development Goals (SDGs) in the Arab region.

In keeping with Qatar's ambition to promote electronic payments further and in accordance with the criteria set forth by the Qatar Central Bank, the Bank launched Fawran for Businesses, Offering Instant Payment Solutions to Corporate Clients. Doha Bank is one of the first to go live with Fawran for corporate clients, demonstrating its commitment to digital banking innovation and supporting Qatar's



economy growth. Doha Bank signed an MOU to Provide Exclusive Privileges to Himyan Card Customers, the offer of exclusive discounts on entertainment facilities and outlets when paying using the Himyan Card. The discounts apply to hotels like Katara Hills Resort LXR and Maysan Doha Resort LXR, as well as selected restaurants across The Pearl Island, Lusail Boulevard, Mall of Qatar, and Souq Waqif. Himyan cardholders also enjoy discounts on Lusail Winter Wonderland packages at Al Maha Island'. The Himyan Debit Card, issued under the supervision of Qatar Central Bank, is available to all Doha Bank customers for local financial transactions. Also during the period Doha Bank launched enhanced mobile banking features redefining the customer experience.

In line with the Qatar National Vision to preparing the youth of today for the future, Doha Bank sponsored the First Annual Finance Researcher Award, in collaboration with the Qatar Finance and Business Academy — Northumbria University. The bank aims to foster a strong research culture among Bachelor and Master students in the financial and banking industry. The competition will invite universities to nominate students and award certificates and cash prizes, with one award for the best research project by a Qatari student.

Doha Bank also received the following prestigious awards during this period:

- ✓ "Best in Transformation in Qatar" and "Best Bill Payment and Presentment in Qatar" Awards from Global Finance
- ✓ "Excellence in Digital Banking" Award from Finnovex

## **Outlook:**

As Doha Bank continues its Himma Transformation journey, the focus remains steadfast on achieving sustainable growth and long-term value for our investors. The recent advancements in digital capabilities, cost efficiencies, and sustainability efforts underscore our dedication to Excellence, Innovation and Environmental responsibility. Our initiatives, such as the launch of Fawran for Businesses and the Himyan Card privileges, demonstrate our commitment to enhancing customer experience and supporting Qatar's economic growth. Looking ahead, we will continue to champion sustainable development, increasing profitability, bolstering sustainability & stability, and leveraging our digital transformation to maintain our leadership in the banking industry. With these strategic priorities, Doha Bank is well-positioned to navigate future challenges and capitalize on emerging opportunities, ensuring continued excellence and recognition in the industry.

Fahad Bin Mohammad Bin Jabor Al Thani Chairman